
ROMÂNIA
JUDEŢUL HUNEDOARA
MUNICIPIUL PETROŞANI
CONSILIUL LOCAL

P R O C E S - V E R B A L

încheiat azi, 24 septembrie, cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare a Consiliului Local
al municipiului Petroşani, convocată de îndată prin Dispoziţia nr. 621/2021

La şedinţă participă dl Primar Florin Tiberiu Iacob-Ridzi, dna Viceprimar Mariana Ghioc, dna
Velici Delia - secretar general, fiind prezenţi şefii compartimentelor de specialitate din cadrul Primăriei
Municipiului Petroşani.

Sunt prezenţi un număr de 18 consilieri locali.
Lipsește dl consilier Butulescu Valeriu.
În conformitate cu dispoziţiile Hotărârii Consiliului Local nr. 155/2021 preşedinte de şedinţă este

domnul consilier Rad Mihail Marius.
Având în vedere situația ivită, determinată de infecția cu COVID-19, care face imposibilă

prezența consilierilor locali la locul desfășurării ședințelor, ședința se va desfășura online.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Ordinea de zi a fost suplimentată cu 2 proiecte de hotărâre:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Supun la vot ordinea de zi prezentată:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Cererii de finanțare și a Devizului

General actualizat pentru obiectivul de investiții "Reabilitare strada General Vasile Milea
și strada Maleia din municipiul Petroșani";

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?

DL CONSILIER SÎRBU:
- Eu m-am consultat cu niște specialiști în domeniu și nouă, din devizele tehnice, ne-au ieșit

standarde de costuri mult mai mari. Ei au calculat probabil standardele de costuri pe număr de locuitori,
nu știu. Eu nu am o experință atât de vastă în acest domeniu dar, din discuțiile pe care le-am avut cu
aceștia, ne-au ieșit 400 mii de euro/km iar pe programul Anghel Saligny ar ieși cam 330 mii euro/km.
Aici important este să ne aprobe Ministerul Dezvoltării aceste devize și proiecte. Din ce am văzut o
parte din drumurile noastre sunt mai mici de 8 m.

DL PRIMAR:
- Am văzut și eu standardele de cost apărute acum recent, dar în momentul în care se va pune

problema legat de standardele de cost și dacă se spune că nu vom putea să mergem decât pe ce scrie
acolo atunci vom merge doar cu străzile care se încadrează. Dl Preda are o explicație.

DL PREDA:
- Referitor la standardul de cost care reiese din devizul general, vorbim, de exemplu, de primul

proiect de hotărâre. El este calculat la total investiție dar standardul de cost la care se referă ministerul
atunci când se va calcula, se va ajunge tot în jurul valorii de 330 mii euro/km deoarece în standardele



de cost nu sunt cuprinse lucrările de apă, lucrările de podețe, lucrările de trotuar doar ce înseamnă
continuitate/km, doar strada. Atunci pe devizul pe obiect când va fi defalcat standardul de cost din
proiect scade. Ce spune dl consilier Sîrbu se referă la toată lucrarea de investiții.

DL CONSILIER GERSCHNER:
- Inclusiv rigole?

DL PREDA:
- Da, inclusiv rigole. Ministerul Dezvoltării nu a luat în calcul rigolele, trotuarele, podețele ș.a.m.d. la

standardele de costuri.

DL CONSILIER SÎRBU:
- Am înțeles, și rugămintea mea este să ne țineți la curent cu evoluția acestor lucrări.

DL PRIMAR:
- Noi intrăm acum cu 9 pachete, nu cu 9 străzi. Așa avem D.A.L.I.-urile cum sunt ele în teren. Avem

30 de străzi în total, adică 9 pachete. Valoarea lor este peste 400 milioane de lei. Dacă vă uitați în
Monitorul Oficial, municipiile, altele decât reședințe de județ, au alocate minim 10 milioane de lei. De ce
spun minim? Pentru că, pe acest criteriu, nici o localitate din România (de exemplu, comunele au 4
milioane de lei, reședințele de județ au 400 de mii de milioane, noi avem 10 milioane de lei, oarașele au
7 milioane de lei) nu va rămâne în afara acestui proiect.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu mai sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 210/2021.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Cererii de finanțare și a Devizului

General actualizat pentru obiectivul de investiții “Reabilitarea străzilor Lunca, Anton
Pann, Cuza Vodă din municipiul Petroșani”;

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 211/2021.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Cererii de finanțare și a Devizului

General actualizat pentru obiectivul de investiții “Modernizare strada Slătinioara din
municipiul Petroșani”;

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 212/2021.



DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea Cererii de finanțare și a Devizului

General actualizat pentru obiectivul de investiții “Modernizarea străzilor Digului, Boțoni,
Mândra, Nouă, Sirenei din municipiul Petroșani”;

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 213/2021.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Cererii de finanțare și a Devizului

General actualizat pentru obiectivul de investiții “Modernizarea străzilor 1 Mai, Dr.Ing.
Căprar I. Nicolae, Măgurii, Căprioarei, Voievodului, Cerbului, Salcâmilor din municipiul
Petroșani”;

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 214/2021.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Cererii de finanțare și a Devizului

General actualizat pentru obiectivul de investiții “Modernizare strada Șoimilor din
municipiul Petroșani”;

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 215/2021.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea Cererii de finanțare și a Devizului

General actualizat pentru obiectivul de investiții “Modernizare strada Sălătruc din
municipiul Petroșani”;

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 216/2021.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
8. Proiect de hotărâre privind aprobarea Cererii de finanțare și a Devizului

General actualizat pentru obiectivul de investiții “Modernizare străzi Bucegi, Cârjei,
Mureșului, Depoului, Transilvaniei din municipiul Petroșani”;



DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 217/2021.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea Cererii de finanțare și a Devizului

General actualizat pentru obiectivul de investiții “Modernizarea străzilor Uzinei, Pomilor,
Poenilor, Mărășești din municipiul Petroșani”;

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu mai sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 218/2021;

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Municipiului Petroșani la

Programul privind creșterea eficienței energetice și gestionarea inteligentă a energiei în
clădirile publice și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții
Creșterea eficienței energetice în 2 clădiri publice cu destinație de unități de învățământ
din Municipiul Petroșani - Colegiul Național Mihai Eminescu;

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?

DL CONSILIER HUMEL:
- Clădirea unde funcționează Colegiul Național Mihai Eminescu este o clădire istorică. Se va păstra

arhitectura acestei clădiri după ce va fi anvelopată?

DNA DRAGOȘ:
- Sigur, trebuie să se respecte.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă nu mai sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 219/2021.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
11. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Municipiului Petroșani la

Programul privind creșterea eficienței energetice și gestionarea inteligentă a energiei în
clădirile publice și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții
Creșterea eficienței energetice în 2 clădiri publice cu destinație de unități de învățământ
din Municipiul Petroșani - Școala Gimnazială I.G. Duca – sediul vechi.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -



Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 220/2021.

DL CONSILIER RAD MIHAIL MARIUS:
- Dacă nu mai sunt alte probleme, declar închisă şedinţa extraordinară a Consiliului Local,

convocată de îndată pentru data de 24 septembrie 2021.

Petroşani, 24 septembrie 2021

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ
RAD MIHAIL MARIUS

CONTRASEMNEAZĂ
SECRETAR GENERAL,

DELIA VELICI


